
Képuiseioi beszamolő 

a szöuögyárban 
(Folytatás az 1. oldalról.) 

Munkás-Paraszt Kormány 
legnagyobb elismerését kell 
tolmácsolnom ezért az áldo-
zatkész munkáért a megye 
párt- és állami vezetésének, 
az üzemek vezetőinek és dol-
gozóinak. a különböző intéz-
mények és szervezetek, va-
lamint a fegyveres szervek 
tagjainak. 

— Természetesen óriási 
károk keletkeztek az ország-
ban — lakóházakban, gazda-
sági épületekben, u takban és 
vasutakban. a mezőgazdaság-
ban és a gyárak termelési 
kiesésében. A közvetlen ká -
rok mellett nagy kiesést je-
lentettek a védekezésben fel-
használt építőanyagok. a 
gépek és az emberek ezrei. 
Ehhez hozzá kell számitani 
a védekezés és a kitelepíté-
sek költségeit. 

— Társadalmunk egészé-
ben széles körű mozgalom 
bontakozott ki az árvízkáro-
sultak megsegítésére és a ke. 
letkezett károk mielőbbi pót-
lására. Ennek ezernyi szép 
példájával találkozunk, ami 
muta t ja szocialista társadal-
munk erejét és összeforrott-
ságát. 

— Az elmúlt időszakban 
a kormány gazdasági mun-
kájának alapvető célja a 
gazdasági növekedés folya-
matosságának biztosítása a 
népgazdaság egyensúlyának 
javítása és a gazdasági re-
form kibontakoztatása volt. 
Ezt a célt sikerült elérnünk, 
és a népgazdaság a tervnek 
megfelelően fejlődött. 

A továbbiakban a készülő 
ötéves terv irányelveiről és 
gazdasági kapcsolatainkról 
beszélt, m a j d így folytat ta: 

— A III. 5 éves tervidő-
szakban Csongrád megyében 
az építési szükségletek és a 
meglevő kapacitások között 
még jelentős feszültség volt 
tapasztalható. Az elvtársak 
helyileg és mi a központból, 
a kormányban is megteszünk 
mindent, hogy ez a feszült-
ség a negyedik ötéves terv-
ben csökkenjen. Jelenleg a 
megyében három jelentős 
egyedi nagyberuházás van 
folyamatban: a szegedi kő-
olaj - és földgázipari létesít-
mények (ez óriási beruházá-
si program, összesen 6,5 mil-
liárd forintos volument je-
lent. amelyből eddig kb. 2 
milliárd forintot építettünk 
be), a szegedi házépítő kom-
binát. amely évente közel 
2500 darab lakást fog kibo-
csátani és a Tudományos 
Akadémia biológiai kutató 
telepének építése. Az utóbbi 
ket beruházás a negyedik 
ötéves tervidőszakban fe je -
ződik be. Az igények kielé-
gítése a megyei építőipar 
szervezeteinek gyors, az or-
szágos átlagot meghaladó fej-
lesztését teszi szükségessé. A 
megyei székhelyű állami épí-
tőipari vállalatok és szövet-
kezetek — a tanácsi építő-
ipari vállalatokat kivéve — 
a negyedik ötéves tervidő-
szakban mintegy 95 száza-
lékkal kívánják termelésüket 
növelni. Erre feltétlenül 
szükség is van. Emellett in-
dokolt. hogy a megyén kí-
vüli építőszervek is részt ve-
gyenek az igények, elsősor-
ban az egyedi nagyberuházá-
sok igényeinek kielégítésé-
ben. Szükség van a megye 
építőanyag-iparának további 
jelentós fejlesztésére. Gon-
dolok a tégla- és cserépipar-
ra (9 téglagyár üzemel a me-

KGST-bank {Kádár János elvtárs 
látogatása az író-

szövetségben 

Dr. Garamvölgyi Karoly-
nak, a pénzügyminiszter első 
helyettesének vezetésével 
csütörtökön magyar delegá-
ció utazott Moszkvába a 
KGST-országok nemzetközi 
beruházási bankiának meg-
alakulásáról szóló egyez-
mény aláírására. 

Mint ismeretes, a KGST 
24. ülésszakán jóváhagyták 
a KGST-országok nemzet-
közi beruházási bankjának 
létrehozásáról szóló egyez-
ményt. valamint a bank 
alapszabályzat-tervezetét, s 
megállapodtak abban, hogy 
az egyezményt 1970. július 
10-ig aláír ják. 

Kádár János, az MSZMP 
Központi Bizottságának első 
t i tkára — llku Pál, a Politi-
kai Bizottság póttagja, mű-
velődésügyi miniszter, Aczél 
György, az MSZMP KB tit-
kára és Bakos Zsigmond, a 
VI. kerületi pártbizottság el-
ső t i tkára kíséretében — csü-
törtökön ellátogatott a Ma-
gyar Írók Szövetségébe és 
részt vett a szövetség ú j 
választmányának a közgyű-
lés utáni első ülésén. 

Darvas Józsefnek, az író-
szövetség elnökének vitain-

dítója után széles körű esz-
mecsere bontakozott ki a 
közgyűlés u táni feladatokról. 
A vitában felszólalt Keresz-
túry Dezső, Illés Endre, Si-
mon István. Fekete Gyuia, 
Mocsár Gábor, Kamondi 
László, Szabó B. István, Ga-
rai Gábor, Hubay Miklós, 
Bárány Tamás. Földes Pé-
ter. A vita során felszo-
lalt Kádár János is. 

A választmányi ülés Dar-
vas József elnök zárszavá-
val ér t véget. 

A házgyári építkezésen: Apró Antal, Halasz Árpád és 
Sípos Géza 

gye területén), a kerámia- zult az utóbbi években; to-
iparra, és más, az építő- vábbi erőfeszítéseket kell 
anyag-iparhoz kapcsolódó tennünk termelésünk müsza-
üzemek tevékenységére. ki színvonalának emelése, a 

— Jelenleg folyik a negye- termelékenység növelése és 
dik ötéves terv lakásépítési gazdálkodásunk jobb haté-
lehetőségeinek kialakítása — konysága érdekében. Ez ma 
figyelembe véve az árvíz m a r n e m egyszerűen köz-
okozta károkat Kormányunk p o n t l feladat, hisz például a 
mindent megtesz a lakás- negyedik ötéves tervben az 
építés meggyorsítására, hisz ° s s z e s népgazdasági beruhá-
ezért is szorgalmazzuk, hogy mintegy 55 százaléka 
mielőbb épüljön fel itt Sze- val lalat i erőforrásokból fog 
geden is az ú j házgyár Ez megvalósulni. Tehát nagyon 
az ú j házgyár sokat fog je- s o k m u l i k a h e l v i vezeté-
lenteni Szegednek, hisz az s e n ! Fokozni kell termékeink 
eddigi erőfeszítések is — versenyképességét, hogy job-
amikor Dunaújvárosból ho- b a n megáll ják helyüket a 
zott panelekből épült egy nemzetközi piacon. Termé-
egészen ú j városnegyed — szetesen szükseges a minő-
már kézzelfogható ' ered- s é S és a választék javítása a 
ménnyel jártak. Tarjántele- l o b b h a z a i ellátás szempont-
pen összesen 6 ezer lakás .iából is. Nem kis feladatot 
fog épülni, ebből kb. 1300 jelent jelenlegi létszám-
darab el is készült. Ennek gazdálkodásunk tökéletesíté-
többsége a dunaújvárosi pa- se> a rendelkezésre allo 
nelek felhasználásával ké- munkaerővel való sokkal ész-
szül. szerubb gazdálkodás. 

— Nagy feladatot jelent or- Beszámolója második ré-
szágosan és itt a megyében szeben Apró Antal elvtárs 
is az aratási, illetve a meg- nemzetközi kérdésekről be-
felelő mezögazdasáai mun- s z é l t ' majd befejezésül hang-
kák elvégzése Ebben az esz- s u l y o z t a . h ° g y hazánkban a 
tendöben összesen 3,1 mii- Politikai helyzet szilárd, fel-
lió hold kalászos gabonát, szabadulásunk 25. évforduló-
ezen belül 2,1 millió hold ke- i a n a k megünneplése nagyban 
nyérgabonát kell betakarí ta- segítette társadalmunk poli-

Teljes árvízi leszerelés 
* 3 

Megszűnt a készültség — Ötvenmilliót költenek 
idén a gátakra 

ni országosan. Az aratás idő-
szaka alat t kell elvégezni a 
szalmabetakarítást , a tarló-
szántást, a ' különböző tarló-

tikai-erkölcsi egységének 
erősítését. Az utóbbi hóna-
pokban végzett széles körű 
ideológiai, politikai mun-

vetéseket, va lamint a nyári k a n k > a megtett 25 év érté 
mélyszántást. Ebben az idő-
szakban kell betakarítani a 
gyümölcs egy részét, a zöld-

kelése nagyban hozzájárult 
az ország politikai légköré-
nek további javításához, a 

ségféléket, valamint a takar- £ r t n T e m f c i o n ^ s 
mánynövények egy részét. 

— Emellett további fel-
érzésének erősítéséhez. Nö-
velte társadalmunk minden 

kat pedig áruba bocsátják, s 
majd a termelőszövetkezetek 
és állami gazdaságok haszno-
sí t ják kertészeteikben. A 
zsákok és a fóliák nagy ré-
sze a tartós árhullám idején 
tönkrement, ezeket kiselej-
tezik. 

A védelmi anyagok vissza-

nyerése e hónap végére elő-
reláthatólag befejeződik. 
Utána megkezdik a ferenc-
szallási. az algyői, az alpári , 
a körtvélyesi s egyéb meg-
sérült gátszakaszok helyre-
állítását. Ezekre a munkákra 
még az idén több mint 50 
millió forintot fordítanak. 

Dr. Dimény Imre 
Csongrád megyében 

adataink közé tartozik, hogy rétegében azt a felismerést, 
hogy egész előrehaladásunk 

Áz Alsótiszavidéki Vízügyi 
Igazgatóság körzetében va-
lamennyi folyószakaszon teg-
nap tizenkét órától megszün-
tették az árvízvédelmi ké-
szültséget. Az emlékezetes 
június 2-i szegedi 961 centi-
méteres árhul lám rekord óta 
mintegy hároru és fél méter t 
csökkent már a folyó szintje 
és további gyors ütemű apa-
dás varható. Néhány nap 
múlva kivontat ják a tápéi 
téli kikötőből a szegedi fo-
lyópartra a csónakházakat, 
a Szőke Tisza hajószállót és 
amint a hullámtérről levo-
nul a víz, hozzáfognak az 
újszegedi par t fürdő rendbe-
hozásához. . . . . Csütörtökön Csongrád me- osztályvezetői és dr. Dajka 

A készültség megszuntete- g y é b e látogatott Dimény lm- Balázs, a MÉM szövetkezet-
se utan is meg több mint r e mezőgazdasági- és élei- politikai főosztályának veze-
ezren _ a vízügyi igazgató- mezésügyi miniszter, hogy tője. 
ság dolgozói és a KISZ fia- személyesen is megtekintse A tanácskozáson dr. Ko-
talok önkéntes brigádjai — az árvízvédelmi károk hely- mócsin Mihály ismertette a 
tartózkodnak a gátakon, de reállítását. A délelőtti órák- többhetes árvízvédelmi mun-
már nem. a folyókat őrzik, ban Szegeden, az MSZMP ka után kialakult helyzetet, s 
hanem a homokzsákok, a Csongrád megyéi Bizottsága- azokat a mezőgazdasági 
fóliatakarók . natriaté n a k s ó h á z á b a n tanácsko- problémákat, amelyek meg-
íonataKaroK es a p a m a i e z o t t a m e g y e v e z e t ő i v e l . A oldásában kérik a miniszté-
mezek visszamentésén fara- tanácskozáson részt vettek: rium segítségét. Az értekez-
doznak. Naponta átlagosan Győri Imre, az MSZMP léten elhangzott kérdések, s 
harmincezer homokzsákot Központi Bizottságának tag- az erre adott válaszok, a ko-
szodnak tél és ürítőnek ki j a ' a m e S y e i Pártbizottság zösen kialakított állásfogla-
szeanek iei es uri iene* KI. ELSÖ TITKÁRA) TÖRÜK LÁSzló. a lások ismertetésére lapunk 
Azokat a zsákokat, amelye- Csongrád megyei Tanács vb hasábjain visszatérünk, 
ket nem érte a víz és telje- elnöke, dr. Komócsin Mi- Dr. Dimény Imre minisz-

>sen hibátlanok á tad ják a h a l-v ' a m e g> ' e i pártbizottság ter a délutáni órákban Ma-
' titkára, a pártbizottság és a kóra látogatott, ahol tanács-

Gabonatröszt Szolgaitató megyei tanács gazdaságpoli- kozott a városi, illetve a 
Vállalatnak. A fóliatakaró-tikai, illetve mezőgazdasági járási tanácsi vezetőkkel. 

különböző erőfeszítéseket te- alapvető tényezője a Szovjet-
gyünk a lakosság ellátásának unióval vaíó szövetség és 
megjavítása és a kereskede- szoros részvétel a szocialista 
lem, valamint a különböző országok katonai, politikai és 
szolgáltatások fejlesztése ér- gazdasági összefogásában. 
dekében — Jelenleg pár tunk X. 

kongresszusára készülünk. 
— A kép nem lenne teljes, Ennek során mérlegre tesz-

szük a IX. kongresszus óta : AKÖV teherautókat kölcsö-
elvégzett munkát, népünk j n ö z , s a kocsik számát és vá-
előrehaladását a szocializmus I l a s z t e k á t a z é v v é g é i g bőví-

teni igyekszik. 

Az autóközlekedés — ha 
járműbeszerzés! és hitel-
problémái rendeződnek — 
további újí tásokat tervez. A 
Volán Trösztnél elmondtak: 
a legújabb szolgáltatás hír-
nökei az utakon néhány nap-
ja megjelent Bérautóbusz 
feliratú társasgépkocsik. A 

ha nem utalnék még a kő 
vetkező — nem kevésbé fon-
tos — tennivalókra. Az ú t j á n A x pártkongresz-
ezeken való munkálkodás SZUs meghatározza társadal-
egyaránt lényeges feladata munk további fejlődésének 
mind a helyi, mind a köz- irányát, munkánk tovább-
ponti szervekiiek Mire gon- folytatásának egész menetét: 
dolok konkrétan: nagyobb kijelöli ^malista építömun-
gondot kell fordítani minden kank programjat a követke-
ipari és mezőgazdasági üzem- ző évekre. Mindez lehetővé 
ben a munka jobb megszer- teszi, hogy ú jabb eredmé-
vezésére, az irányítás szin- nyeket é r jünk el a szocialis-
vonalának emelésére és a ta építés terén mind gazda-
munkafegyelemre, amely la- sagilag, mind politikaitag. 

Bérautóbusz Q Varsói Szerződés 
tagállamai hadseregeinek 

törzsgyakorlata 
Ismeretes, hogy az l -es 

A Varsói Szerződés tagállamai egyesített fegyveres 
erői hadműveleti kiképzési tervenek megfelelően 1970. 
július 1 és 9. közötti időszakban a Magyar Népköztár-
saság területén szárazföldi, légvédelmi, repülő- és hadi-
tengerészeti hadműveleti törzsek együttes gyakorlatot ha j -
tottak végre. A gyakorlat vezetője I. I. Jakubovszkij. a 
Szovjetunió marsal l ja . a Varsói Szerződés tagállamai 
egyesített fegyveres erői főparancsnoka volt. 

Az együttes gyakorlat hozzájárult valamennyi haderő-
nem törzsmunkája összehangoltságának további fokozá-

Bérautóbusz a Volán Tröszt- 1 sához. a tábornokok, tengernagyok és tisztek hadműveleti 

A hallgatóság egy csoportja az újszegedi szövőgyárban 

nél rendelhető gépkocsiveze-
tőve l vagy anélkül. A válla-
latok ezeket a gépkocsikat 
munkásaik szállításán kívül 
egyéb feladatok elvégzésére 
is használhat ják napidí j és 
kilométerdíj fizetésével. 

A bérautóbusz-rendszer 
azon a gondon igyekszik 
enyhíteni, hogy kevés a 
gépkocsivezető. 

Hamarosan ú jabb szolgál-
tatást vezetnek be: a Volán 
Tröszt a gyárak, az üzemek, 
a hivatalok és az intézmé-
nyek telefonkérésére — gép-
kocsivezetővel, vagy anélkül 
— üzemi, szerződéses taxi-
kapcsolatokat tervez. A szer-
ződés a lapján üzemi taxikat 
adnak, amelyeket naponta, 
vagy hosszabb időtartamra 
használhatnak: személyszál-
lításra. vagy más fontos vál-

rlalati feladatok ellatasára. 

kiképzésének tökéletesítéséhez, valamint a baráti hadse-
regek közötti fegyverbarátsag elmélyítéséhez. 

Fejlesztés, korszerűsítés 
A pécsi vásáron Poros Ta-

más, a Budapesti Vegyimii-
vek igazgatója saj tótájékoz-
tatón elmondotta: 

a negyedik ötéves terv-
ben a nagyüzem mintegy 
400 millió forintot fordít 
fejlesztésre, korszerűsítés-
sé. 

Elsősorban több növényvé-
dő szert gyártanak majd, és 
Jelentős összegeket költenek 
a modern, kis egységben 
való csomagolásra. Csaknem 

75—78 millió forintos költ-
séggel csont- cs börenyv-
üzemet telepítenek Hidasra, 
a Mecseki Szén banyák egy-
kori brikettgyárának helye-
re. Ez várhatóan enyhít 
majd a budapesti telepek 
munkaprő- és energiagond-
jain. A művek a következő 
öt évben szociális létesítmé-
nyei fejlesztésére, valamint 
a? üzem környéke szennye-
ződésének csökkentésére 55 
millió forintot ad. 
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